
 

HLAVNÍ M ĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO M ĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ondřej Počarovský, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana 
Karbanová, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, 
Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jindřich Vobořil, Mgr. Jan Žufníček  

Omluveni 
PhDr. Ivan Douda, doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., Mgr. Aleš Kuda, 
prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., MUDr. Běla Studničková 

Věc 
Zápis ze 6. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo 
dne 9. 6. 2014 od 15 hodin v salonku primátora v budově Nové radnice, Praha 1, 
Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 13. 6. 2014 

 

  

Jednání zahájil v 15.15 předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský, přítomno 7 členů ze 14, komise není 
schopna usnášet se. Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
Mgr. Počarovský přivítal hosty - radního M. Dlouhého, ředitele ZSP MHMP T. Klineckého a vedoucí 
odd. prevence M. Hánovou. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 5. 2014 
3. Certifikace PPRCH 
4. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky HMP v roce 2013 
5. Zdravé město Praha 2015 – I., II., III. program/formuláře a metodické pokyny 
6. Sekce při PK RHMP 
7. Aktuální informace 

• Psychiatrická nemocnice Marianny Oranžské v Bílé Vodě  
Dr. Richterová Těmínová informovala, že toto zdravotnické zařízení přijímá k léčebnému pobytu 
i chronické velmi zdevastované klienty z celé ČR. 

• Absolventská komunita v terapeutické komunitě Němčice/Heřmaň 
Mgr. Janyšková informovala o průběhu absolventské komunity v nových prostorách pro terapeutickou 
komunitu SANANIM, která se uskutečnila v neděli 1. 6. 2014. Setkání se zúčastnili klienti abstinující 2, 
5 a více let společně se současnými klienty, rodinnými příslušníky a jejich terapeuty. Absolventský rituál 
je velmi zajímavý a důstojný. Podle reakcí absolventů je vidět, že je pro ně hodně podstatný. Nově 
obývaný objekt v Heřmani u Písku má potenciál k dalšímu rozvoji. 

ad 3. Certifikace PPRCH 

K aktuální situaci s certifikacemi programů primární prevence rizikového chování (PPRCH) podala 
informaci Mgr. Hánová, vedoucí odd. prevence. Proces probíhající na MŠMT není z jejího pohledu 
zcela přehledný, a proto navrhuje změkčení podmínek k vyžadování certifikací pro I. program 
grantového řízení pro rok 2015 s tím, že přednostně by byly podporovány certifikované programy.  



2 

V 15.26 se dostavil Mgr. Vobořil, přítomno 8 členů. Komise je schopna usnášet se. 

Mgr. Počarovský se domnívá, že proces v jeho průběhu nelze zpochybňovat, je potřeba proces, který se 
čtyři roky připravoval, nechat doběhnout a potom vyhodnotit. Řada organizací již certifikačním 
procesem úspěšně prošla a bude brán ohled i na již podané žádosti o certifikace, které nebudou 
z provozních důvodů na straně MŠMT dokončeny. 

M. Hánová dále upozornila na mnohé formální nedostatky již vydaných certifikátů, např. chybějící číslo. 

V následující diskusi členové komise sdělovali své zkušenosti a názory. 

V 15.40 se dostavila Mgr. Majtnerová Kolářová, přítomno 9 členů. 

Usnesení: 
PK RHMP potvrzuje původní znění textu v metodice ke grantovému řízení Zdravé město Praha 2015 – I. 
program. 

Hlasování v 15.41 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Aktuální informace hostů  

Mgr. Hánová, vedoucí odd. prevence ZSP MHMP 

Mgr. Hánová upozornila na opatření v Akčním plánu protidrogové politiky HMP na období 2014-2016, 
které je v rozporu s již schváleným AP pro PPRCH. 

Mgr. Žufníček sdělil, že formulace k bodu 2.5. - Iniciovat zřízení funkce metodika v pedagogicko-
psychologické poradně (MP PPP) na úvazek 1,0 vychází z průzkumu v jednotlivých krajích, v hl. m. 
Praze pouze 6 z 8 poraden naplňuje kvótu alespoň 0,5 úvazku pracovníka. 

Probíhají již jednání s odborem školství, mládeže a sportu MHMP, sekce primární prevence vytváří 
nástroj pro ověřování skutečného výkonu funkce MP PPP. Tato pozice na rozdíl od pozice školního 
metodika prevence není přesně definována.  

Mgr. Hánová navrhuje doplnit do textu i důvodové zprávy k tisku, že Akční plán protidrogové politiky 
HMP na období 2014-2016 rozvíjí a doplňuje již schválený AP pro PPRCH. 

Dr. Klinecký, ředitel ZSP MHMP 

Dr. Klinecký informoval členy komise o procesu Aktualizace střednědobého plánu rozvoje sociálních 
služeb pro rok 2015, především v souvislosti s přechodem dotačního řízení na financování sociálních 
služeb ze státu (MPSV) na kraje (HMP). Aktualizace bude komisi předložena k projednání a 
připomínkám (někdy v měsíci červenci až srpnu 2014). V současné době HMP připomínkovalo novelu 
zákona č. 108/2006, o sociálních službách, která upřesňuje některé podmínky pro převod dotačního 
řízení. Jako problematický se jeví především procentní podíl jednotlivých krajů ČR z celkové výše 
dotace (tzv. směrné číslo). V novele zákona je pro HMP stanoveno ve výši 8,07 %, což neodpovídá 
reálným ukazatelům (počet obyvatel, počet služeb, kapacity služeb, počet příspěvku na péči atd.), podle 
kterých se má číslo modelovat (podle metodiky MPSV by se podíl měl pohybovat mezi 9,5% - 11,5% 
podle hledisek, která budou kalkulována pro výpočet podílu, obecně pro HMP platí – čím více 
kvantitativních ukazatelů bude použito, tím vyšší procentní podíl pro HMP). Tento procentní podíl 
(8,07%) má být v zákoně fixován na tři následující roky (výše prostředků pro kraj tak závisí na 
celkovém objemu prostředků, který se – vzhledem k rozpočtovým obtížím – může razantně snižovat). 
V Aktualizaci SPRSS bude krajská síť sociálních služeb definována na úrovni kapacit – lůžka, pracovní 
úvazky a hodiny přímé péče. Dále Aktualizace SPRSS bude obsahat transparentní systém hodnocení a 
redukční koeficienty, které nám umožní financovat krajkou síť sociálních služeb v reálné výši finančních 
prostředků, které bude mít kraj k dispozici.  

Mgr. Počarovský se domnívá, že není mnoho šancí na změnu, protože novela zákona je již 
v připomínkovém řízení v PS PČR. 

Radní Dlouhý v té věci obeslal všechny hejtmany – možnost změny v procentním podílu pro hl. m. 
Prahu. 
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Ing. Kačaba shrnul, že tedy tomu rozumí tak, že procentní výsledek neodpovídá výpočtu dle 
stanoveného vzorce, odporuje proto deklarovanému rovnému přístupu. 

Podklady k problematice poskytnuté ředitelem ZSP T. Klineckým byly všem členům komise rozeslány 
tajemnicí dne 10. 6. 2014 e-mailem. 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena Mgr. N. Janyšková.  

Hlasování v 15.55 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 5. 2014 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.57 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 4. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky HMP v roce 2013 

Mgr. Janyšková rozeslala členům komise Výroční zprávu o realizaci protidrogové politiky HMP v roce 
2013 (VZ 2013) dne 5. 6. k připomínkování. Závěrečná úprava a jazyková redakce bude provedena po 
projednání v komisi. 

VZ 2013 respektuje osnovu požadovanou Radou vlády pro koordinaci protidrogové politiky (RV KPP), 
je však doplněna a rozšířena o další zajímavé informace z různých zdrojů tak, aby poskytovala ucelené 
informace i pro pražské zástupce. Písemné připomínky nebyly doručeny. VZ 2013 by měla být 
odevzdána na RV KPP následně po projednání komisí. 

Mgr. Počarovský požaduje zprávu předložit v červenci k projednání Radě HMP a jako informaci do 
Zastupitelstva HMP v září. 

Žádné připomínky nebyly předneseny. 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje Výroční zprávu o realizaci protidrogové politiky HMP v roce 2013. 

Hlasování v 16.10, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 5. Zdravé město Praha 2015 – I., II., III. program/formuláře a metodické pokyny 

Informace k rozeslanému materiálu podala Mgr. Janyšková, metodické pokyny a formuláře jsou 
připraveny ke zpracování do tisku a předložení RHMP k projednání. 

Mgr. Žufníček navrhl doplnění: rozšířit I. program ZMP 2015 o část D) – formuláře, na kterých by 
žádali MP PPP finanční prostředky na akreditované vzdělávání v krizové intervenci (např. 
REMEDIUM). 

Mgr. Počarovský ve shodě s ing. Kačabou navrhují účelové navýšení rozpočtu pro PPP přes rozpočet 
odboru, mládeže a sportu MHMP, v jehož gesci poradny jsou. 

Dr. Richterová Těmínová navrhuje uspořádat akreditované vzdělávání pro obvodní metodiky a několik 
dalších pracovníků vlastními silami. 

Úkol: Mgr. J. Havlíková, krajská školská koordinátorka, zajistí ve spolupráci s Pražským centrem 
primární prevence projednání možného školení MP PPP s radní Štvánovou. 

 

 



4 

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje podklady pro vyhlášení grantového řízení Zdravé město Praha 2015 – I., II. a III. 
program. 

Hlasování v 16.15, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 6. Sekce při PK RHMP 

Sekce primární prevence (PP): 

Mgr. Žufníček informoval o úspěšném průběhu Pražského drogového fóra primární prevence. 

Oddělení prevence ZSP MHMP uspořádalo 21. května 2014 v prostorách Magistrátu hl. m. Prahy 
Pražské drogové fórum primární prevence, kterého se účastnili zástupci z více než stovky pražských škol 
a školských zařízení. Smyslem fóra bylo představit pracovníkům v primární prevenci rizikového chování 
dětí a mládeže, zejména ředitelům škol a školním metodikům prevence, činnost organizací poskytujících 
služby v této oblasti. 

Fórum zahájil radní M. Dlouhý, který připomněl, že hl. m. Praha nedávno schválilo Koncepci primární 
prevence rizikového chování dětí a mládeže na území hl. m. Prahy na období 2014 až 2020 a snaží se 
v rámci grantového řízení Zdravé město Praha podporovat realizaci primární prevence rizikového 
chování dětí a mládeže na pražských školách. 

V rámci fóra představily svou činnost neziskové organizace, školy, pedagogicko-psychologické poradny 
a Pražské centrum primární prevence.  

AntiFetFest 2014 

Oddělení prevence ZSP MHMP a PCPP připravují celopražské kolo soutěže AntiFetFest 2014, které se 
uskuteční 17. června 2014 v 9:00 hodin tradičně v kině Světozor. 

Sekce HR: 

Vedoucí sekce Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že je poptávka po psychiatrických službách, 1 x 
týdně ji má zajištěnu organizace PROGRESSIVE, o.p.s.  

Drogová scéna je postupně vytlačována z místa na místo, což ztěžuje práci terénním pracovníkům. 

Potvrzena byla diagnóza HIV u klienta zachyceného v sanitce. 

Mgr. Majtnerová Kolářová dává k úvaze možnost nákupu nejen HR materiálu, ale i testů. 

Dr. Karbanová uvedla, že zpracování testu stojí nemocnici cca 1 000 Kč na osobu. 

Sekce léčby a následné péče: 

Dr. Richterová Těmínová považuje za možné předávání klientů od policie (soudu) přímo do služby. 
Důležité pro rozvoj péče je také znalost záměrů velkých psychiatrických zařízení a jejich podílu na 
připravované reformě psychiatrické péče. 

Mgr. Počarovský proto požádal radního M. Dlouhého o rozeslání dotazu psychiatrickým nemocnicím.  
Úkol: Dotaz zformuluje dr. Richterová Těmínová a Mgr. Janyšková, které připraví dopis radnímu 
Dlouhému k rozeslání. 

Radní M. Dlouhý a Mgr. Počarovský v této souvislosti doporučují přizvat na jednání komise dne 15. 9. 
ředitele Psychiatrické nemocnice Bohnice MUDr. Martina Hollého. 
Úkol: Mgr. Janyšková navrhne text dopisu, který dále zajistí sekretariát radního Dlouhého. 
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ad 7. Aktuální informace 

• Změna termínu pro jednání komise v září 

Mgr. Počarovský navrhl změnu termínu jednání komise v září – přesun na pondělí 15. 9. 2014. 

Hlasování v 16.25 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

• Financování protidrogové politiky 

Mgr. Vobořil upozornil na nepříznivý vývoj a plán státního rozpočtu na protidrogovou politiku pro roky 
2015 a 2016. Již pro rok 2014 je v rozpočtu o 10 mil. Kč méně v porovnání s rokem 2013. Pro rok 2015 
plán státního rozpočtu navrhuje pouze 50 mil. Kč a v roce 2016 dokonce jen 30 mil. Kč na 
protidrogovou politiku. Kraje takový propad nebudou schopny doplnit ze svých rozpočtů. 

Takové razantní snižování výdajů přímo ohrožuje adiktologické služby a to bude mít zásadní negativní 
vliv na veřejné zdraví a bezpečnost. 

Komise doporučuje poslat dopis na Ministerstvo financí se žádostí o zvážení všech negativních důsledků 
a následně změnit nepříznivý vývoj ve financování adiktologických aktivit. 

• Omezování testování 

S finanční situací souvisí i omezení testování klientů na infekční onemocnění. S možností dalšího 
poklesu dotací a omezené zdravotní péči roste obava z nekontrolovatelného nárůstu infekčních 
onemocnění. 

• Mgr. Vobořil informoval o hledání nových prostor pro sekretariát RV KPP a pro Národní 
monitorovací středisko 

Zatím jsou v prostorách MPSV, které však nejsou zcela vyhovující. Komise doporučuje národnímu 
koordinátorovi napsat dopis na HMP s vyjádřením potřeb – kolik místností, jejich velikost, pro kolik 
osob, sítě atd.  

Ze srpnového jednání komise se omluvila MUDr. H. Karbanová a Mgr. T. Řezník. 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.40 hod. 
 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
 .................................................. .................................................. 

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


